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Évértékelő beszámoló a II. kerület képviselő-testületének tagjaitól

A kiegyensúlyozott és tervszerű gaz-
dálkodás mellett egész évben stabil 
pénzügyi alapokon állt a kerület, an-
nak ellenére, hogy közel 1 milliárd 
forinttal volt több a fizetendő szolida-
ritási adó, mint egy évvel korábban.

A nagyobb elvonások és a drasz-
tikusan megnőtt infláció mellett 
önkormányzatunk a jól előkészített 
költségvetés révén a múlt évben is tel-
jesíteni tudta vállalásait. Prioritásként 
kezeltük a kerület tisztaságát, zöldte-
rületeinek fejlesztését, az egészség-
ügyi és óvodai hálózat felújítását és 
fejlesztését. Átadtuk a Kapás utcai 
rendelőintézet megújult alsó szintjét, 
illetve a Csatárka úti rendelő felújítása 
is elkezdődött. A Duna–Ipoly Nemzeti 
Park engedélyét követően hozzákezd-
hettünk végre a Csatárka–Csalit park 
kivitelezéséhez, amely során építési 
telkek helyén közparkot építünk.

Kiemelt figyelmet és pénzügyi 
segítséget biztosítottunk rászoruló 
kerületi lakótársainknak. Bevezettük 
a Fény-kupont, amellyel rászoruló 
nyugdíjas szomszédainknak segítünk, 
illetve folytatódott a kedvezményes 
uszodajegy biztosítása a Lukács für-
dőben.

Tavaly is megannyi ötlet érkezett 
a közösségi költségvetés forrására, 
amely révén 50 millió forintos keretet 
tudtunk a lakosság javaslatai alapján 
célirányosan felhasználni.

Folyamatosan megújítjuk útjainkat, 
járdáinkat és parkjainkat is, melyek 
közül a Margit körút járdáinak és 
környezetének zöldítése a legjelentő-
sebb. Tavaly önkormányzatunk finan-
szírozásában újult meg a XII. kerület 
területén, a főváros kezelésében lévő 
Szilágyi Erzsébet fasor legrosszabb 
állapotban lévő szakasza. Azért is volt 

ez fontos, mert döntő többségben ke-
rületi polgárok használják ezt az utat.

A közlekedésbiztonság javítása ér-
dekében a Boglárka program keretében 
a rendőrséggel együttműködve újabb 
fix sebességmérőket telepítettünk, il-
letve egy ún. pofátlanító autót adtunk 
használatba a kerületi kapitányság 
részére. A közlekedésbiztonság javí-
tása érdekében gyalogátkelőhelyeket, 

szintből kiemelt kereszteződéseket 
építettünk, illetve a közvilágítást is 
fejlesztjük a veszélyes helyeken.

Tavaly is közel 2000 fát ültettünk 
a babaerdőben Szépvölgyben, illetve 
a kerület szinte minden pontján, ahol 
csak lehetett, fát ültettünk.
Elérhetőség: (06 1) 346-5551, 
e-mail: Varga.Elod.Bendeguz@
masodikkerulet.hu

Dr. Varga Előd Bendegúz  alpolgármester,
a polgármester általános helyettese,
a 6. vk. önkormányzati képviselője
(MSZP, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
Költségvetés, pénzügy, településüzemeltetés, sport

Tisztelt Budai Polgárok! Kedves Szomszédok! 
Engedjék meg, hogy elsősorban boldog, békés, 

jó egészségben és sikerekben gazdag új esztendőt 
kívánjak Önöknek! Eltelt ismét egy év, amely lehe-
tőséget kínál a jövőre vonatkozó jókívánságok és 
célok megfogalmazása mellett az elmúlt időszak 
értékelésére is. 

A Margit-negyed Döntés-előkészítő és Tanácsadó 
Testület elnökeként tavaly is sokat foglalkoztam a 
budai kulturális élet felpezsdítésével, hogy megtöltsük 
élettel Buda kapuját, a Margit-negyedet. 

Mindig nagy büszkeséggel tölt el, amikor egy telt 
házas rendezvény mellett sétálhatok el a Margit-
negyedben, legyen szó kiállításmegnyitóról, közéleti 
beszélgetésről vagy közösségi műhelymunkáról. 
Ahol évekig csak üres kirakatok sorakoztak, most 
nívós és szakmailag elismert művészeti programok 
színesítik kerületünk mindennapjait, a negyed leg-
korábbi beköltözői – többek között a Képező, Start 
Galéria és a Margitka – szervezésében. Mindeközben 
a Habitat for Humanity és Greenpeace által alapított 
Bolygó közösségi tereiben a fenntartható lakhatásról, 
a klímatudatos szemléletről, az energiatakarékos 

életmódról tanulhatnak többet a Margit-negyed 
lakói és látogatói. 

2024-ben is tervezzük, hogy aktívan foglalkozunk 
a negyed továbbfejlesztésével, és örömmel üdvöz-
lünk olyan új szereplőket, mint a Tilos Rádió és a 
Dante alkotótér független színházi társulata. Nagy 
reményeket fűzünk továbbá a Dugattyús-házban 
található térrel kapcsolatos pályázathoz is, hogy 
ez az ikonikus épület is a kerületi kulturális élet 
kiemelkedő helyszínévé válhasson. Ugyanakkor a 
hangsúlyos kulturális és közösségi terek mellett a 
Margit-negyed szolgáltatói, kisvállalkozói profilját is 
ösztönözni kívánjuk. Ez nemcsak a helyi gazdaságra 
fejt ki kedvező hatást, de biztosítja, hogy a budai 
polgárok közvetlen környezetükben tudják intézni 
mindennapos ügyeiket. Kerületünk vendéglátóipari 
vállalkozóival is igyekszünk még szorosabbra fűzni az 
együttműködést, ezáltal biztosítva, hogy a kulturált 
szórakozási lehetőségek mellett Buda továbbra is 
tiszta, nyugodt és biztonságos maradjon. 

A tavasz közeledtével pedig egyre több programot 
és rendezvényt szeretnék megvalósulni látni a kerület 
minden pontján. Ehhez továbbra is várunk olyan civil 

kezdeményezésű ötleteket, mint a Sarolta Kulturális 
és Közéleti Tér, melynek keretein belül Alexander 
Brody egykori lakása egy kétéjszakás kulturális 
programsorozatnak adott otthont. Kerületünk sok-
színűségét tükrözve pedig mindig üdvözöljük azokat 
a lokálpatrióta ünnepségeket is, mint a Tavaszi Széll 
modern majális, a Pasaréti utcabál és a Pesthidegkúti 
Művészeti Fesztivál. 

Amennyiben kérdése, észrevétele van, vagy egy-
szerűen csak beszélgetni kívánna, továbbra is állok 
rendelkezésre személyesen és telefon, emailben. 
Keressen bizalommal, és vigyázzunk egymásra, vi-
gyázzunk Budára! 
Elérhetőség: (06 30) 310-0359, e-mail: Berg.
Daniel@masodikkerulet.hu

Berg Dániel
alpolgármester, önkormányzati képviselő
(Momentum, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
Nemzetközi kapcsolatok, EU-s források, okoskerület, kultúra, digitalizáció és innováció

Mind a szociális, mind pedig a környezetvédelem 
területén fontos előrelépést tettünk tavaly. Két 
fővárosi pályázaton is sikeresen vettünk részt. 
Ötéves programunkkal hajléktalan emberek la-
káshoz jutását segítjük, az erre a célra biztosított 
lakásba beköltöző személyét az Utcáról Lakásba! 
Egyesülettel és a II. kerületi Család- és Gyermek-
jóléti Központtal közösen választottuk ki. A másik 
programunkkal a családon belüli erőszak áldozatai 
számára alakítunk ki átmeneti szállást – a lakás 
felújítása elkészült és vannak már, akik beköl-
tözhetnek. Tavaly is felújítottunk szociális alapon 
bérbeadott lakásokat, és bővült a szociálisbérlakás-
program a kerületben dolgozók számára. A helyi 
egészségügyben, szociális ágazatban dolgozók, a 
rendőrök és tűzoltók mellett az oktatási szférából 
is igényelhetnek lakhatást. Fontos, hogy tavaly volt 
rá lehetőségünk, és emelni tudtuk a helyi szociális 
támogatások összegét. Amikor tudunk, segítünk 
a hátrányos helyzetben lévőknek ételosztással is 
vagy közel 900 gyereknek karácsonyi ajándékkal.

A civil szervezetekkel keressük az együttműkö-
dést és a kapcsolatfelvételt, legyen szó szolgáltatást 
nyújtó szervezetről vagy alapítványról.

Továbbra is nagy hangsúlyt fektettünk és fektetni 
is fogunk kerületünk zöldítésére.

Folyamatos az illegális hulladék elszállítása, a ke-
rülettakarítás, de a zöldfelületek, parkok felújítása 
és újak kialakítása is kiemelten fontos, ugyanúgy, 
mint a rendszeres faültetések.

Zajlik a Csalit–Csatárka utcák találkozásánál a 
szabadidőpark építése és megújulhat a vízivárosi Nagy 
Imre tér. Örömteli hír, hogy a „Szalamandra-völgy” 
után fővárosi védettséget kapott a Szép-völgyi-erdő, 
valamint a Csalit–Csatárka park, így a II. kerületben 
került a legtöbb terület természetvédelmi oltalom 
alá az elmúlt négy évben Budapesten. Elindult a 
közterületi közösségi komposztálás, illetve tovább 
folytatódtak a faültetések kerületszerte. A második 
Miyawaki-erdőt a Bimbó útnál alakítottuk ki, de külön 
öröm volt, hogy a Szépvölgyi dűlő visszaerdősítésé-
ben a neves brit természet- és főemlőskutató Jane 
Goodall is személyesen vett részt.

Ami a képviselői körzetemben élőket is érinti, 
hogy felújítottuk a Szilágyi Erzsébet fasor leg-
rosszabb állapotú szakaszát, és a hűvösvölgyi 
villamospálya is megújult, a vonalon már moder-
nebb, alacsonypadlós villamosok is közlekedhetnek. 

Előrelépés, hogy önkormányzatunk felújította a 
Sodrás utcát, valamint hogy tavaly elindult az 
iskolabusz-program, és dolgozunk azon, hogy P+R 
parkoló üzemeljen a hűvösvölgyi végállomásnál. 

Szintén fontos lehet a körzetemben élők szá-
mára, hogy a Völgy utcában elkezdődött egy új 
bölcsőde építése.
Elérhetőség: (06 30) 573-9033, e-mail: Kovacs.
Marton@masodikkerulet.hu, kovacs_marton@
yahoo.com

Kovács Márton
alpolgármester, a 11. vk. önkormányzati képviselője
(Párbeszéd Magyarországért, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
Oktatás és szociális ügyek, környezetvédelem, civil szervezetek,
nemzetiségi önkormányzatok

A kerületi vagyongazdálkodás terén a 2023. év 
során 28 önkormányzati lakást újítottunk fel a 
gazdaságtalanul vagy nem hasznosítható ingatlan 
vagyonelemek értékesítésből származó bevételek 
felhasználásával. A lakhatási válság enyhítésére 
irányuló erőfeszítések részeként együttműködést 
kezdtünk a Budavári Lakásügynökséggel. Kiemelt 
figyelmet fordítottunk a Margit-negyed projektben 
részt vevő közösségi és művészeti tevékenységeket 
végző vállalkozások ingatlanbérleti szerződéseire. 
Az önkormányzatnál, az integrált intézményekben 
és a helyi köznevelésben dolgozók számára kiírt 
pályázatok által javítottuk az érintettek lakhatási 
feltételeit és a ll. kerülethez való kötődését. Pá-
lyázatot írtunk ki a Vadaskerti utca használaton 
kívüli óvoda oktatási célú hasznosítására, amelyet 
a Waldorf Alapítványi iskola nyert meg.

A településképi értékek védelme továbbra is 
kiemelt fontosságú számunkra. Célunk a kerület 
építészeti és zöld környezeti arculatának megőrzé-
se. A településkép megőrzése érdekében végzett 
munka keretében közel 800 településképi tárgyú 
határozat vagy végzés készült. Az adminisztratív 
védelmen túl pályázati úton elnyerhető források 

juttatásával támogatjuk a már védett építészeti 
értékek felújítását.

Tovább folytatódtak a kerület jelentősebb ma-
gánberuházásaival kapcsolatos lakossági partneri és 
szakmai egyeztetések és a Kerületi Építési Szabály-
zat módosításával összefüggő településrendezési 
szerződések előkészítése, illetve azok megkötése. 
Példaként említem meg a már lezárult „Apáthy”, 
valamint a Törökvész úti „Hello Buda” projekteket. 
Ezzel párhuzamosan tovább folytatódik a Pálos úti 
„Rege” projekt, a Bécsi út mentén tervezett két 
beruházás településrendezési szerződésének alapos 
körültekintéssel végzett előkészítése.

A kerület közbiztonságának megőrzése érde-
kében közvetlenül és a Közbiztonsági Alapítvány 
útján 2023-ban is folytattuk a kerületi rendőrka-
pitányság és a polgárőrszervezetek működésének 
támogatását. A kerület lakói testi épségének, 
biztonságának és vagyonának védelmében te-
vékenykedő szervezetekben szolgáló személyek 
kiemelkedő munkájának jövőbeni erkölcsi és anyagi 
elismerésére Szent György-díjat alapítottunk.

Választókörzetemben, a 7. választókerületben, 
elvégeztük a legrosszabb állagú utak (Detrekő u. 

és Torockó u.) felújítását. Idén a Torockó tér és 
környékének rendbetételére tudunk forrásokat 
biztosítani. Programunknak megfelelően a játszótér 
melletti nyilvános WC is átadásra kerül. Lakossági 
egyeztetés alapján tervezzük a Torockó tér környé-
ke parkolási és közlekedési rendjének átalakítását, 
a Lupény és a Júlia utca rekonstrukcióját is.
Elérhetőség: (06 30) 540-5967, e-mail: Szabo.
Gyula@masodikkerulet.hu

Szabó Gyula
alpolgármester, a 7. vk. önkormányzati képviselője
(DK, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
Vagyongazdálkodás, kerületfejlesztés, közbiztonság
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Tisztelt Budai Polgárok!
A tavalyi évben is számos Vízivárost érintő 

pozitív változás történt. Kiemelt szempont 
volt a kerületünk élhetőbbé tétele, a „Beton 
helyett zöld” program folytatása. 

Nagy figyelmet fordítottunk köztereink 
karbantartására, zöldítésére, játszótereink és 
kutyafuttatóink fejlesztésére. További virág-
ládák elhelyezése (Horvát utca, Kapás utca, 
Bem József utca) mellett, a parkolásgátló 
oszlopok kihelyezését is folytattuk a gyalo-
gosok érdekében. Új aszfaltburkolatot kapott 
a Varsányi Irén utca. 

2023 májusában elkészült a Kapás utcai rendelő felújításának első üteme. 
Nagy hangsúlyt fektettünk az akadálymentes közlekedés biztosítására. Új, 
korszerű orvostechnikai eszközök kerültek beszerzésre, amelyek elősegítik a 
gyorsabb, pontosabb diagnózis felállítását.

Nagy örömömre szolgált, hogy 2023-ban megkezdődött a Nagy Imre tér 
terveinek előkészítése. A lakossági egyeztetést Polgármester úr részvételével 
novemberben megtartottuk. A tér megújítása várhatóan 2024 első felében 
megkezdődik. 

Ezúton is köszönöm, hogy megtiszteltek bizalmukkal, és személyesen 
megosztották velem problémáikat, ötleteiket, véleményüket. 

Tisztelettel várom továbbra is javaslataikat, észrevételeiket.
Elérhetőség: (06 30) 874-3803, e-mail: Kiss.Roland@masodikkerulet.hu,
Facebook: https://www.facebook.com/kissrolandmasodikkerulet

Besenyei Zsófia – 3. vk.
(MSZP, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség) 
A Településüzemeltetési, Környezetvédelmi és Közbiztonsági Bizottság elnöke

Az egész éves bizottsági munkáim mellett 
(vezetem a Településüzemeltetési, Környe-
zetvédelmi és Közbiztonsági Bizottságot, 
alelnöke vagyok a Közbeszerzési Bizottságnak 
és tagja a Gazdasági és Tulajdonosi Bizott-
ságnak) az alábbiakról szeretnék beszámolni:

A Margit-negyed rehabilitációját kitűző 
tanácsadó testület tagjaként nagyon örülök 
annak, hogy az önkormányzat tulajdonában 
álló, nem lakáscélú, üres ingatlanok pá-
lyázaton történő elnyerésével újabb bérlők 
költözhettek be a negyedbe. 

A Varsányi Irén és a Szász Károly utcában megtörtént a víz- és gázvezetékek 
cseréje, a teljes útpálya-rekonstrukcióhoz saját forrásból az önkormányzat is 
hozzájárult mindkét utca esetében. A Varsányi Irén utcában a kerékpárút is 
megújult.

A lakók kérésére a Szász Károly utca páratlan oldalára is kikerültek a 
növényládák, tovább szépítve az utcaképet.

A Margit körút Mechwart liget és Rómer Flóris utca közti szakaszán asz-
faltburkolatú járda helyett térköveken sétálhatunk, továbbá új növényládák 
is kihelyezésre kerültek.

A körzetemben rendezett főbb önkormányzati eseményeken részt vettem, 
a lakosság által kezdeményezett rendezvényeken is igyekeztem ott lenni. 

Több alkalommal is tartottam személyes fogadóórát, bár a legtöbb meg-
keresés továbbra is e-mailen érkezik. Körzetemre vonatkozó és körzetemen 
kívüli problémák is felmerültek a találkozások, e-mail-váltások során.
Elérhetőség: (06 30) 164-4449, e-mail: Besenyei.Zsofia@masodikkerulet.hu, 
www.facebook.com/besenyeizsofia2kerulet/

Majoros András – 5. vk.
(a Momentum-frakció vezetője,
Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
A Kerületfejlesztési Bizottság elnöke

Tisztelt Budai Polgárok!
A 2023. év eredményei közül az alábbiakban 

azokat emelem ki, melyek előkészítésében közvetlen 
szerepem volt, illetve melyek az egyéni választókörzetemben eredményeztek 
életminőség-javító változásokat. 

• Közlekedésbiztonság: új gyalogátkelőhely a Felhévízi és az Ürömi utca sarkán, 
sebességmérő trafibox az Árpád fejedelem útján.

• Zöldítések: öntözőrendszer és zöldterület-megújítás a Zsigmond téren, lakos-
sági javaslatok alapján előnevelt fák ültetése az Ürömi és Lajos utcákban, cserjék 
ültetése a Sajka utcai játszótéren, közösségi kert az Elvis Presley parkban, a Margit 
körút zöldítése, a Frankel Leó úti díszkút környezete megújításának első üteme, a 
Panoráma Sportközpontban faültetéssel egybekötött környezetvédelmi- és sportnap.

• Átláthatóság: a Momentum-frakció kezdeményezése alapján megvalósult a 
helyi költségvetés közérthetőségét biztosító informatikai fejlesztés (koltsegvetes.
masodikkerulet.hu). 

• Ifjúságügy: megkezdte a munkáját a II. Kerületi Ifjúságügyi Tanács.
• Részvételiség: átfogó lakossági felmérést készítettem a körzetem főbb 

problémáiról, fejlesztési lehetőségekről; közösségi egyeztetéseket indítottunk 
a „Mecenzéf-erdő” közcélú hasznosításáról és a Zsigmond téri kutyafuttató 
fejlesztéséről; népszerűsítettem mind a fővárosi, mind a kerületi „közösségi 
költségvetési” programot.

A legfontosabbnak mégis azt tartom, hogy 2023-ban is folyamatosan elérhető 
voltam a választóim számára, legyen szó mindennapi köztisztasági, járdajavítási, 
közvilágítási problémáról vagy éppen lomtalanítás idején történő fizikai segítség-
nyújtásról. Számíthatnak rám, számítok Önökre 2024-ben is!
Elérhetőség: (06 20) 529-0589, e-mail: majoros.andras@momentum.hu,
Facebook: https://www.facebook.com/majoros.andras.momentum

Dr. Gór Csaba – 9. vk.
(a Fidesz–KDNP-frakciószövetség 
vezetője)

Tisztelt Budai Polgárok!
A Fidesz–KDNP-frakció egész évben igye-

kezett olyan ügyeket felkarolni, amelyek a 
kerület lakóinak érdekeit szolgálják, védik 
környezetünket, segítik helyi közösségeinket, 
fejlesztik otthonunkat.

A legtöbbet a közlekedési problémákkal, 
parkolási nehézségekkel és a romló köz-
tisztasággal küzdöttünk az elmúlt évben – azt érezve, hogy nem jó irányba 
mennek a dolgok a kerületben.

Kurucles képviselőjeként rengeteg egyeztetést folytattam a helyi közlekedési 
problémák megoldásáért, miután ezer helyi lakos véleményét kértem ki egy 
kérdőívvel. Egyértelmű a visszajelzések alapján: az önkormányzat által életbe 
léptetett változtatások nem oldották meg a gondokat. Ugyanez igaz a Kapy 
utcán közlekedők esetében: az út egy sávra szűkítése számos balesetet okozott, 
itt szintén más megoldást kell találni. A Szilfa utcánál pedig a forgalmi rend 
lassításáért léptünk fel Biró Zsolt képviselőtársammal.

Hatalmas kihívást jelent számomra, hogy immár a Pénzügyőr SE elnökeként 
dolgozhatok a helyi sportélet fejlődéséért. Az év egyik fontos fejleménye volt, 
hogy biztosíthattam a pasarétieket arról, hogy a pálya továbbra is a helyi 
sportot szolgálhatja majd. 

Hálás vagyok azért a példás összefogásért is, amelyet adventi jótékonysági 
koncertünkkel valósítottunk meg, az Ökumenikus Segélyszervezetet támogatva.

Közös eredményeinkért köszönetet mondok minden budai polgárnak, és 
kívánok egészségben, sikerekben gazdag, boldog új esztendőt!
Elérhetőség: (06 1) 212-5030 irodai nyitvatartási időben, e-mail: info@gorcsaba.hu

Nagy Eszter – 2. vk.
(DK, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
A Közbeszerzési Bizottság elnöke

2023-ban is a Közbeszerzési Bizottság el-
nökeként és a Kerületfejlesztési Bizottság 
tagjaként vettem részt a bizottsági mun-
kában, és emellett igyekeztem a körze-
temben felmerülő ügyeket előremozdítani. 

A Fillér parkban két emlékpad került 
felállításra. Az első márciusban Kovács 
Boglárka kerületi lakos emlékére, aki 23 
évesen lett halálos gázolás áldozata 2023 
februárjában. Ennek a szomorú esetnek 
a folyományaként indult el a Boglárka 
Közlekedésbiztonsági és Balesetmegelőzési Program a kerületben, melynek 
célja az ittas vezetés és a közlekedési szabálytalanságok megelőzése, hogy 
ne fordulhassanak elő ilyen tragédiák. A második emlékpad júliusban került 
felavatásra megemlékezve elődömről, Tompa Jánosról halála évfordulóján, 
aki sokat tett a kerületért helyi politikusként.

Számomra nagyon fontos a női esélyegyenlőség, és ez a téma sajnos 
manapság Magyarországon különösen aktuális. Ezért is kezdeményeztem 
egy női zeneszerzők műveit bemutató nőnapi koncertet a Marczibányi Téri 
Művelődési Központban Hiroko Ishimoto japán zongorista közreműködésével.

Választási ígéretünk volt a fedett buszmegálló a Fillér utca elején, melyet tavaly 
nyáron meg is valósítottunk. Szeptemberben részt vettem a polgármester úr által 
vezetett delegáció testvérvárosi látogatásán Isztambul Besiktas kerületében.
A 2-es körzet jelentős eseménye volt tavaly ősszel a Fény utca megújulása, a 
parkolási rend átalakítása és a terület zöldítése, melyet lakossági fórumokon 
egyeztettük, és remélhetőleg sokak örömére szolgál majd.
Elérhetőség: (06 20) 454-1405, e-mail: nagyeszter0213@gmail.com, nagy.
eszter@masodikkerulet.hu, https://www.facebook.com/nagyeszter2ker

Gál Andrea – 4. vk.
(a DK-frakció vezetője,
Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
Természet- és állatvédelmi tanácsnok

Kedves II. kerületi Lakosok, Polgárok!
2023-ban sok tervvel és elképzeléssel indultunk 

neki az évnek. Sajnos továbbra sem álltak rendel-
kezésünkre korlátlan anyagi források, az állami 
elvonások tovább folytatódtak.

Igyekeztem a lakossági kéréseknek megfelelően 
rendezni a felmerülő vitás kérdéseket, a lehetőségekhez képes figyelemmel 
kísértem a körzetemben nagyon megszaporodott építkezéseket, melyeknél 
azonban csak településképi véleményt alkothattunk, mivel minden más eszközt 
kivett az állam az önkormányzat kezéből. 

Terveink szerint megrendeztük a Kis muzsikus gyermek zenei vetélkedőt, 
melynek óriási sikere volt, így idén februárban ismét megrendezzük. Hatalmas 
siker koronázta „A II. kerület művészszemmel” című pályázatot és kiállítást, 
melyről kiadvány is megjelent.

Korábbi ígéretünkhöz híven számos kutyafuttatót világítással, megfelelőbb 
talajborítással láttunk el, ezzel kapcsolatban lakossági egyeztetéseket tartot-
tunk az igények megismerése érdekében. Folytatódott a macskaivartalanítás 
támogatása, és sikeresen működött a szilveszteri kisállatmentő szolgálatunk is.

Szintén tavalyi lakossági egyeztetés alapján kerül sor majd idén a József-
hegyi pihenőpark és a Ferenc-hegyi pihenőpark és játszótér kialakítására. 

Minden hónap első csütörtökén fogadóórát tartottam, ahová továbbra is 
várom a körzetem lakóit, hogy együtt találjunk megoldást a felmerülő prob-
lémákra. Köszönöm eddigi bizalmukat és kívánok utólag is békés, sikeres, 
boldog új évet.
Elérhetőség: (06 30) 255-2192, e-mail: galandrea658@gmail.com

Perjés Gábor – 8. vk.
(Párbeszéd Magyarországért,
a Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség vezetője)

Tisztelt Budai Polgárok!
Már az elmúlt évre is jellemző volt a 2024. évi 

választások okozta átpolitizáltság. Szerencsére 
ez nem tudta befolyásolni azokat a teendőinket, 
melyeket frakciónk tudatosan vállalt, misze-
rint megválasztott politikusként, elsősorban 
a kerületünk ügyeivel foglalkozunk, a kerületi 
feladatokra fókuszálunk. Igaz, nehezített pályán 
dolgozunk, mert sorozatos lejárató kampány 
folyik ellenünk, központi anyagi forrásokat 
vonnak el tőlünk, új adókat vetnek ki ránk. Ugyanakkor elmondható, hogy 
mindezen negatív hatások csak fokozzák elszántságunkat, és megerősítenek 
minket abban, hogy ilyen körülmények között is sikerüljön céljainkat elérni, 
a ciklus elején vállalt ígéreteinket végrehajtani.

Az egységes és harmonikusan működő frakcióvezetői munkán túlmenően, 
az elmúlt időszakban sikerült a körzet lakosságának életkörülményein javítani. 
Bevált az új, a rendőrséggel létrehozott körzeti megbízotti rendszer, javult a 
közbiztonság, a közlekedési átszervezéssel csökkentek az átmenő forgalom 
okozta bosszúságok. Folytatódott az út- és járdafelületek javítása, szebbé 
téve környezetünket és megkönnyítve idősebb és kisgyermekes lakótársaink 
közlekedését. Segítségünkkel feléledtek a helyi lakóközösségek önszervező-
déséből eredő, hagyományteremtő események, utcabálok és rendezvények. 
A lakossági összefogás szerepe megnőtt. Újabb mérföldkő lehet az Akadémia 
Park fejlesztésével kapcsolatos tervek lakossági fórumon történő megvitatása.

Közös sikereinkért ezúton mondok köszönetet a kerület polgárainak. Sze-
retnénk ezt az évet is ebben a szellemben folytatni, és az önök támogatásával 
erősíteni közösségünk építését, amihez sikerekben gazdag 2024-es évet kívánok.
Elérhetőség: (06 20) 951-6666, e-mail: perjes23@gmail.com

Tóth Csaba Róbert – 10. vk.
(LMP, Kerületünk az Otthonunk
Frakciószövetség) 
A Költségvetési Bizottság elnöke

Tisztelt Polgártársam!
Önkormányzati munkám a Költségvetési 

Bizottság elnökeként és két másik bizottság 
tagjaként (Településüzemeltetési, Környezet-
védelmi és Közbiztonsági Bizottság, Kerület-
fejlesztési Bizottság) végzem.

A tavalyi évben a megvalósult fejlesztések 
mellett takarékos gazdálkodással és a bevételek 
maximalizálásával (kiemelném a minden szabad 
pénzeszköz folyamatos lekötését és ennek 
köszönhetően a kamatbevételek 1 milliárd forint közeli összegét) sikerült az 
önkormányzat szolgáltatási színvonalát és pénzügyi tartalékait megőrizni. 
Az önkormányzati cégek működése normalizálódott, a rezsidíjakkal kapcso-
latos bizonytalanság enyhült, mivel az EU a vártnál hamarabb átállt alternatív 
energiabeszerzési forrásokra és továbbra sincsenek szankciók a földgázon, így 
az árak jelentősen csökkentek. A világ jegybankjainak kamatemelése és a 
sajnálatos hazai sokkszerű fogyasztáscsökkenés miatt az infláció mérséklődött. 

Zöld ügyekben is történt előrelépés, a napelemes rendszerek telepítése 
tekintetében támogatóbb lett a településképi szabályozás; az egyszer hasz-
nálatos italcsomagolások használatát minimalizáljuk az önkormányzatnál, 
intézményeinél és cégeinél; a nehezített körülmények ellenére folytatódott a 
veszélyeshulladék-gyűjtés; valamint helyi jelentőségű védett természeti terület 
lett a Szép-völgyi-erdő és a Csalit utcai gyep.

A választókörzetet érintően kiemelném az útjavításokat és a közvilágítás 
karbantartási munkálatait.

Sikeres évet kívánok minden második kerületi polgárnak!
Elérhetőség: (06 70) 224-4178, e-mail: csaba.robert.toth@gmail.com

Kiss Roland – 1. vk.
(Momentum, Kerületünk az Otthonunk Frakciószövetség)
A Közoktatási, Közművelődési, Sport-, Egészségügyi, Szociális 
és Lakásügyi Bizottság elnöke
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Dr. Csabai Péter – 12. vk.
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség)
A Pesthidegkúti Városrészi Önkormányzat elöljárója

Számomra fontos a körülöttem élők kultúrájának 
és értékrendjének ismerete, mely az érdekeik 
képviseletének elengedhetetlen feltétele. A meg-
ismerés, az erős emberi kapcsolatok kialakítása 
segíti az őszinte kommunikációt. Az önkormány-
zattal való jó kapcsolatom segít, hogy a válasz-
tópolgáraim ügyeit, problémáit könnyen tudjam 
képviselni, orvosolni.

Kezdeményezésemre a Pesthidegkúti Város-
részi Önkormányzat (PHVÖK) kérte az önkormányzatot, adjon tájékoztatást 
az elmúlt években Pesthidegkúton elvégzett javítási, felújítási munkákról az 
utak, hidak, járdák, terek, parkok, játszóterek, közterületi vízelvezetések és 
egyéb közterületek esetében. Ezt részben meg is kaptunk. Kértem tájékoztatót 
a régi községháza felújításával kapcsolatban is, ez még folyamatban van.

Részt vettem a Pesthidegkút területén lévő névtelen közterületek elne-
vezésével kapcsolatos PHVÖK pályázatra beérkezett lakossági javaslatok 
megvitatásában, egyeztetésében.

Kezdeményeztem gróf Tisza István emléktáblájának elhelyezését az adyligeti 
játszó- és szabadidőparkban. Az önkormányzat bizottságai vizsgálják a PHVÖK 
által elfogadott győztes pályázatot.

A pályázó civil szervezetek számára a PHVÖK-támogatás odaítélésében való 
részvétel minden évben a hálás feladataim közé tartozik. Egyhangú döntés 
alapján a 2023-as Klebelsberg Kuno-díjat Dr. Elek Károly úrnak adhattam át.

A Magyarország Kormánya által idős embereknek ingyen biztosí-
tott Gondosóra program lehetőséget adott arra, hogy eljuthassak sok rászoruló 
idős pesthidegkúti lakótársamhoz, a gondosórát ajánlva és biztonságosabbá 
téve a mindennapi életüket.
Elérhetőség: (06 20) 932-2925, e-mail: drcsabaip@gmail.com

Csere István – 14. vk.
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség) 

Tisztelt Budai Polgárok! 
Ismételten egy mozgalmas esztendőt 

hagyhatunk magunk mögött, és nagy va-
lószínűséggel a több választást (önkor-
mányzati, EU) hozó 2024-es évünk sem 
lesz eseménytelen. Épp ezért, mint helyi 
politikai tevékenységem kezdetén, úgy most 
is változatlanul kiemelt feladatomnak te-
kintem a kereszténydemokrata értékvilág 
helyi közéletben való megjelenítését, képviseletétének biztosítását. Ennek 
fókuszában a személy szabadsága, a szolidaritás és a szubszidiaritás, a döntések 
legérintettebbek szintjén történő meghozatala áll. Folyamatos és eltökélt a 
törekvésem a következetes és átfogó érték- és érdekképviseletre az állandóan 
változó nagypolitikai és kiemelten a lokálisan is változó körülmények között.

Néhány kiemelt terület az elmúlt évi helyi képviselői tevékenységemből: aktív 
részvétel és többször kezdeményező szerep a Pesthidegkúti VÖK munkájában; 
lakossági igények, meglátások közvetítése az önkormányzat felé: a gercsei 
út burkolatának és vízelvezetésének megoldása, gyalogos-átkelőhely lámpás 
védelme, buszmegálló biztonságos megközelíthetősége.

Konstruktív javaslatokat, előterjesztéseket fogalmaztam meg a képviselő-
testületnek, kiemelt együttműködésben dolgoztam a Német Önkormányzattal 
és támogattam az önszerveződő közösségeket. Együttműködöm egyházakkal, 
hitéleti szervezetek rendezvényeit is támogatom. Közvetítő segítséget nyújtok 
egyéni és egyedi helyzetek megoldásához.

Támogatásukat köszönöm, s azt továbbra is kérem.
Elérhetőség: (06 1) 212-5030, e-mail: Csere.Istvan@masodikkerulet.hu

Ernyey László önkormányzati képviselő
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség)
Az egyházi és karitatív szervezetek 
tanácsnoka

Vízivárosi képviselőként az elmúlt 
évek összképét elég vegyesnek lá-
tom. Valóban megvalósultak olyan 
beruházások, amelyeket kezde-
ményeztünk és támogattunk, de 
alapvető, a városrészt alapjaiban 
meghatározó intézkedések nem 
történtek meg. 

Egy pártiroda felszabadításával 
végre helyet kapott egy új háziorvosi 
rendelő. Sajnos ez még mindig nem 
elegendő, számos polgár még a Rét utcába kénytelen járni kapacitáshiány 
miatt.

Az előző ciklusban szerzett források segítségével megújult a Széna tér, 
bár a zöldfelületet kevésnek találom. Végre elkészült a Varsányi Irén utca 
teljes felújítása is, az igen elhanyagolt Nagy Imre tér is sorra kerül tavasz-
szal. Támogatásunkkal, külső forrásból bővül a bölcsőde is. Ugyanakkor 
a legégetőbb problémára, a terület közlekedési és parkolási káoszának 
orvoslására nem történtek intézkedések az ígéretek ellenére, bár számos 
megoldás kínálkozhatna.

Számtalanszor szóvá tettem olyan alapvető ígéretek elmaradását, mint 
egy, a területen létrehozandó új óvoda megvalósítását és a Margit körúti 
épületek beígért felújítását. Így kíváncsian várjuk, hogy a közeljövőben 
tárgyalásra kerülő költségvetés tartalmazza-e ezen elemeket.
Elérhetőség: (06 70) 333-8990, e-mail: laszlo.ernyey@gmail.com

Riczkó Andrea önkormányzati képviselő
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség)

Ötödik éve dolgozom a Településüzemeltetési 
Környezetvédelmi és Közbiztonsági Bizottságban, 
valamint a Közoktatási, Közművelődési, Sport, Egész-
ségügyi, Szociális és Lakásügyi Bizottságban. Azt 
gondolom, mindkét bizottság munkája kiemelten 
fontos, tagként minden erőmmel az állampolgárok 
érdekeit képviselem. 

Rendkívül sokféle problémával találkozom, 
mindannyiunk biztonsága függ attól például, hogy 
jól láthatóak-e a közlekedésben használt jelzések, számtalan alkalommal fordultak 
a lakosok hozzám lekopott, láthatatlanná vált zebra miatt, de a környezetünket 
károsító és a mindennapjainkat megkeserítő szemetes területekre is rendszeresen 
felhívják a figyelmemet.

Legutóbb például a Zsigmond tér környékén található szemetes és elhanyagolt 
parkolók miatt, illetve a graffitikkel elcsúfított házfalak miatt kerestek meg. Veszélyes 
és sokakat zavaró probléma a póráz nélküli kutyasétáltatás is. Minden felmerült 
esetre az önkormányzat dolgozóinak a segítségével igyekszem gyors megoldást 
találni. Munkámat a körzeti megbízott is segíti, akivel havonta egyeztetünk az 
aktuális problémákról.

A szomszédban dúló háború sajnos még mindig tart, és az európai gazdaságot 
sújtó szankciók is veszélyeztetik az országot. A kormány a rezsicsökkentéssel és az 
infláció letörésével próbál könnyíteni a megélhetési nehézségeken. Sajnos tovább-
ra is vannak közöttünk, akik hathatós támogatásra szorulnak, számukra minden 
segítséget meg kell adni.

A segítségnyújtás nemes szándéka számos rendezvényt hívott életre kerületünk-
ben is, a már hagyományosnak számító, a Klebelsberg Kultúrkúriában Gór Csaba 
frakcióvezetőnk védnökségével megrendezett adventi jótékonysági koncert a Magyar 
Ökumenikus Segélyszervezetet támogatta. Felemelő és szép kulturális esemény volt, 
igazán jó érzés volt részese lenni.

Ebben az évben is köszönöm, ha bizalommal fordulnak hozzám! Mindent megteszek 
azért, hogy jobb legyen együtt élnünk ebben a gyönyörű kerületben!
Elérhetőség: (06 70) 581-6339, e-mail: andrea@riczko.hu

Makra Krisztina – 13. vk.
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség) 

2012 óta vagyok a pesthidegkúti 13-as körzet 
képviselője. A Pesthidegkúti Városrészi Önkor-
mányzat munkájában már 2006 óta részt veszek, 
képviselővé választásom előtt külső tagként.

Körzetemben rendszeresen tartom a kapcso-
latot a különböző civil szervezetekkel, a német 
önkormányzattal, a két nagylétszámú idősotthon 
vezetőivel és lakóival.

A mozgássérült lakótelep mindennapjait, esetleg felmerülő problémáit is 
figyelemmel kísérem.

Képviselőként különösen fontosnak tartom a közrend, a közbiztonság és 
a köztisztaság fenntartását, az egyre növekvő közúti forgalom feltételeinek 
lehetőségeink szerinti biztosítását, a parkolási problémák megoldását. Munkám-
ban segítséget kapok a II. Kerületi Rendőrkapitányság körzeti megbízottjától, 
akivel havi rendszerességgel egyeztetünk.  

A növekvő autóforgalom, az iskolák körüli időszakos forgalmi nehézségek 
miatt az együttélés kulturált formáinak betartása egyre nagyobb fontossággal 
bír, igyekszem ezen formák kialakításában is részt venni.

A szociális és egészségügyi ellátás területén felmerülő kérdésekben is 
rendszeresen nyújtok segítséget a hozzám fordulóknak.

Városrészünkben örvendetes módon kulturális programok, események egyre 
szélesebb kínálata áll rendelkezésre, a már hagyományosnak számító intézmé-
nyi és civil szervezésű programok mellett már a megújult Klebelsberg Kastély 
rendezvényeit is sokan látogatják, ahol a zenei, művészettörténeti, történelmi 
tárgyú előadások mellett színvonalas gyerekprogramok is helyet kapnak.

Kérem, hogy ebben az évben is forduljanak hozzám bizalommal!
Elérhetőség: (06 1) 212-5030, e-mail: makra.krisztina@gmail.com

Dr. Biró Zsolt önkormányzati képviselő
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség)
A Gazdasági és Tulajdonosi Bizottság 
elnöke

Ötödik éve dolgozom a Gazdasági és 
Tulajdonosi Bizottság elnökeként, ezért 
különösen fontosnak tartom a kerület 
vagyonával való felelős gazdálkodást, 
a bizottságban végzett munka mel-
lett több alkalommal is felszólaltam a 
nyilvánosság és az átlátható működés 
érdekében.

Különösen fontosnak tartom a kerület 
kulturális és oktatási intézményeinek 
folyamatos fejlesztését, a helyi ha-
gyományok megőrzését és a kerületi 
kulturális élet színvonalának és sokszínűségének fenntartását. Ezért ápoljuk 
egykor kerületünkben élő nagyjaink emlékét és törekszünk múltunk elfelejtett 
értékeinek újrafelfedezésére. Épített örökségünk védelmében kezdeményeztem 
a Csévi utca 4/B alatti villaépület helyi védettség alá helyezését.

Megalakulásától fogva részt veszek a Margit-negyed Döntéselőkészítő 
és Tanácsadó Testület munkájában. Célom, hogy érdemi változást és valódi 
megújulást érjünk el, és egy kerületrész fejlesztése ne merüljön ki az önkor-
mányzati helyiségek bérlőinek kijelölésében. Bár listás képviselőként kerül-
tem be a képviselő-testületbe, továbbra is fontosnak tartom a Pasaréten és 
Törökvészen élő polgárok ügyeinek képviseletét. Ma is az a cél vezérel, hogy 
pártállástól függetlenül minden polgár egy virágosabb, zöldebb kerületbe 
térjen haza. Amennyiben a kerületet érintő problémája, észrevétele van, 
keressen bizalommal!
Elérhetőség: (06 30) 421-0953, e-mail: Biro.Zsolt@masodikkerulet.hu

Némethy Béla önkormányzati képviselő
(Fidesz–KDNP-frakciószövetség)
A Pénzügyi és Vagyonnyilatkozatokat
Ellenőrző Bizottság elnöke

Környezetünk védelmében tavaly is szorgal-
maztam, hogy legyen gyakrabban veszélyes-
hulladék-gyűjtés, illetve -leadási lehetőség, de 
sajnos lesöpörték az érveimet. Zöld javaslataink 
közül azért pár még továbbra is fut: mind a 
zöldhulladékgyűjtő zsákok, mind az esővízgyűjtő 
dézsák juttatása már szerves része a kerületi 
költségvetésnek. 

Régi javaslatunk végre megvalósult: elkészült a Vízivárosban az első 
közösségi kerékpártároló az Erőd utcában, dolgozunk azon, hogy minél több 
legyen és hogy a használata tényleg csak jelképes összegbe kerüljön – erre 
költenie kellene az önkormányzatnak.

Sajnos a gyermekes családoknak 2019-ben ígért kommunálisadó-eltörlés 
tavaly sem valósult meg.

Aggódva figyelem, hogy a hajdani Autóklub épületének helyére tervezett 
beruházás során minden annyira rózsaszín lesz-e, mint ahogy a „közösségi 
egyeztetéseken” hallottuk. Hiszen 50-60 lakás legalább százzal több autót jelent 
a környéknek. Félek, az épület fel fogja bolygatni az Alsó-Rózsadomb hangu-
latát. Nem látjuk azt sem, hogy fogják-e módosítani a vonatkozó szabályokat.

Sajnáltam, hogy a Margit utca egyirányúsításának tesztje még indulás előtt 
hamvába halt... Megfontolásra érdemes, a környék lakóinak és szakemberek 
teljes körű bevonásával... De hát itt is volt egy „közösségi egyeztetés”, aztán 
„lekerült a napirendről”...

Tavaly a vagyonnyilatkozatokat ellenőrző bizottságban le kellett folytas-
sunk egy vizsgálatot, mégpedig Perjés Gábor ügyében. Ilyesmire korábban 
nem volt példa.
Elérhetőség: (06 20) 989-0478, e-mail: Nemethy.Bela@masodikkerulet.hu

Juhász Veronika önkormányzati képviselő
(Magyar Kétfarkú Kutya Párt)
Kedves Budai Emberek!

Köszönöm, hogy az elmúlt évben is 
megkerestetek kérdéseitekkel, ügyeitekkel! 
Munkavállalótokként szeretnék itt néhány 
eredményemről beszámolni:

A társasházi működés fejlesztése égető 
feladatnak bizonyult. Ezért kidolgoztam és 
megszerveztem a Lakjunk jól egymással! 
Társasház Túlélő Program tesztidőszakát. Szakemberekkel lakossági műhe-
lyeket tartottunk, igényfelmérést végeztünk. Részletes programjavaslatomat 
erről idén nagy reményekkel ajánlom az önkormányzatnak megvalósításra.

Remek programjaitok lettek a Csináld Magad pályázaton, ahol a lakossági 
ötleteket támogatjuk. Idén összejövetelt szerveztem, ahol a résztvevők beleszól-
hattak a pályázat jövőjébe is. A kerület folytatta a civil adó 1% felajánlására 
buzdító kezdeményezésemet, aminek nagyon örülök!

Rehabilitációs program indult hajléktalan emberek számára.
A környezetvédelem és az átláthatóbb önkormányzás terén is sikerült 

eredményt elérnem: Tóth Csaba képviselővel közös előterjesztésünk nyomán 
kivezetjük a műanyag palackos ivóvizek használatát. Megszüntettük javaslatomra 
a meghívásos közbeszerzéseket (ún. Kbt. 115-ös eljárást) az építési szektorban.

Első alkalommal szerveztünk a kerületben Utcazene ünnepet a zene vi-
lágnapján.

Nyáron Kétfarkú Kutya Népfőiskola-kitelepülést szerveztem a Mechwart 
ligetben.

Személyesen kértem meg a pannonhalmi főapátot, hogy az egyház ne ve-
gye el, hanem csak használja a Hidegkúti Iskola ingatlanát. A közbenjárásom 
sikeres volt.

Megszerveztem a kisebbségek napja ünnepét a Zsigmond téren a cigány-
sággal való együttélésünk 600 éves évfordulóján.
Elérhetőség: (06 30) 782-0479, e-mail: vejuhasz@gmail.com
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